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Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. A csatorna elvi vízjogi engedélye jogerős lett. A testület, illetve 
érdeklődő falubeliekkel voltak a környezetvédelmi hatóságnál a környezeti  hatástanulmány 
megbeszélésével  kapcsolatban,  ahol  elhangzott,  hogy ha a  csatorna-társulás  megalakul,  az 
egyedi szennyvíztisztítót nem támogatják. Átadja a szót Gál Zoltánnak, aki tájékoztatást tud 
adni – többek között - a csatorna nyomvonaláról. 

Gál Zoltán
A csatorna  vízjogi  engedélyezési  terve  készült  el  először.  Szakmailag  elégtétel  számukra, 
hogy megalapozatlan fellebbezést nyújtott be a terv ellen Ábrahámhegy, és végül is a második 
fokon  a  vízügyi  felügyelőség  az  általuk  tervezett  megoldást  mind  általánosságban,  mind 
részleteiben is elfogadta.  A következő feladatuk – mivel  Salföld a Balatoni  Nemzeti  Park 
területén  helyezkedik  el  –  a  csatorna,  illetve  a  tisztítómű  vonatkozásában  a  vonatkozó 
jogszabályok szerint előzetes környezeti hatástanulmányt kellett elkészíteni, mely benyújtásra 
került a felügyelőségre. A felügyelőség tartott egy tárgyalást, amiről készült egy emlékeztető, 
és  végül  is  a  hatósági  hozzájárulások alapján hoz egy határozatot.  Ezek után  kerül  sor  a 
vízjogi létesítési engedélyezési terv engedélyezési eljárására, hiszen a jogszabályok szerint ez 
az eljárás annyit jelent, hogy az előzetes környezeti hatásvizsgálat után kerülhet sor a vízjogi 
létesítési engedélyezési terv megtárgyalására. Ezt a tervet kb. egy hónapja benyújtották, és 
reményeik szerint a terv jóváhagyásra is kerül, és így az engedély kiadásra kerül a vízjogi 
felügyelőség  által.  A  második  fordulóra  a  megvalósíthatósági  tanulmány  készítése 
folyamatban van. Júliusban kell a pályázatot beadni. A pályázat benyújtásának egyik feltétele, 
hogy jogerős vízjogi létesítési engedélynek kell lenni. A polgármester asszonynak adtak egy 
példányt a tervből azzal, hogy legyen kifüggesztve, aki érdeklődik, az megtekintheti. 



Fábián Gusztáv
A tervben van egy számítás a működés anyagi vonzatáról. Ugyanaz a számítás van benne, 
mint a pályázat beadásakor. 

Gál Zoltán
Szerinte két teljesen eltérő dologról beszélnek, mert amiről ő beszél az a vízjogi létesítési 
engedélyezési  terv,  ami  pusztán  műszaki  adatokat  tartalmaz.  Amire  az  alpolgármester  úr 
gondol,  az  a  megvalósíthatósági  tanulmány.  Annak  van  egy  műszaki,  egy  jogi  és  egy 
üzemeltetési költség számítása. Erre is rá fognak térni, de kéri, hogy haladjanak sorban. 

Fábián Gusztáv
Rendben, ha sorra kerül, akkor kérdéseket tesz fel. 

Gál Zoltán 
A múltkor volt egy olyan hiányérzet többekben, hogy részleteiben nem tárgyalták a vízjogi 
létesítési engedélyezési tervet. Akkor azonban a terv még nem volt készen, ezért nem tudták 
ismertetni.  A terv tartalmazza a település szennyvízhálózatát.  A tervezett  hossz 2090 m, a 
szennyvíznyomó  vezeték  hossza  1300  m.  Egy  darab  szennyvíztisztító  telep  került 
megtervezésre, aminek kapacitása 15 m3 naponta. A szennyvíztisztító telep előtt egy átemelő 
akna kerül megépítésre. A korábbi ismertetésekben is elhangzott az, hogy a jogszabályok, és a 
műszaki  irányelvek  alapján  a  szennyvízcsatorna  hálózat,  a  közcsatorna,  lehetőség  szerint, 
közterületen  épül  meg,  ezért  a  tervek  ennek  megfelelően  készültek.  A  tervezett  csatorna 
átmérője  200 mm-es,  a bekötővezetékek pedig 160 mm-esek.  A tervezési  és  kivitelezési 
határ:  ingatlanhatáron  belül  egy  méterig  terjed,  és  egy  200  mm-es  tisztítóidom  kerül 
megépítésre  telken  belül.  Ez  még  a  közcsatorna  hálózat  része.  A  Kossuth  utca  páratlan 
számainál,  mivel  igen  nagy  mélységben  lett  volna  a  közcsatorna  megépítése,  többszöri 
konzultáció után végül is a páratlan számok a közút felé eső részen egy másik csatorna kerül 
megtervezésre. Ez nem a közútban lesz, hanem azzal párhuzamosan fut. 

Simonné Vitányi Mónika
Ez a szervizút. Ott menne a másik vezeték azért,  hogy mindenkinek gravitációs csatornája 
legyen. 

Gál Zoltán
Így  van.  Az Állami  Közútkezelő  Kht.  már  hozzájárulását  adta.  A Nemzeti  Park  részénél 
szintén keletkezik szennyvíz, ami gravitációs vezetéken a szennyvízcsatornába gravitációsan 
beépíthető. A tisztított szennyvíz egy 90 mm-es vezetéken keresztül a Burnót-patakba kerül 
bevezetésre. Itt elég sok ellentmondás volt, illetve a szennyvíznyomó vezetéknél lett volna 
egy rövidebb útvonal, amihez a kavicsbánya nem járult hozzá. Többször történt egyeztetés, 
végül  olyan  feltételeket  szabott,  amihez  az  önkormányzat  képviselő-testülete  nem  tudott 
hozzájárulni. A tisztító telepről annyit, hogy biológiai szennyvíztisztító kerül megépítésre a 
29-es  helyrajzi  számú  területen.  Maga  a  tisztítótelep  egy  21x21  m-es  területen  kerül 
kialakításra.  A  maga  a  műtárgy  6x3m-es  lesz,  előtte  egy  átemelőaknával.  A  szennyvíz 
gravitációsan érkezik az átemelőbe, az átemelőből automatikus vezérlővel ellátott szivattyúk 
kerülnek beépítésre. A tisztítás technológiája az ún. STR-rendszerű, ami szakaszos üzemet 
jelent. Pont azért lett ez tervezve, hiszen változó a keletkező szennyvíz mennyisége, mivel az 
üdülőjellegből adódóan eltérő a szennyvízhozam. Az állandó lakosok száma 64 fő. A műszaki 
irányelvek szerint 100 liter napi vízfogyasztással keletkező szennyvízmennyiség ennek 80%-
a, így a téli  félévben 6 m3, a nyári  félévben 177 fővel számoltak,  így jön ki a 15 m3-es 
kapacitás.  Több  vasbeton  rekesz  kerül  kialakításra.  Mélysége  3  m.  Részben  a  terepből 
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kiemelkedik,  teljesen  fedett.  Igen  szigorú  követelményei  vannak  a  tisztított  szennyvíz 
határértékének. Ciklikusan fog üzemelni. Beépített levegőztető lesz alul, a levegőt befúvókák 
fogják biztosítani. Az oldott oxigén mérésére szondákat építenek be. A biológiai tisztítás után 
a szennyvíz ülepítőbe, majd elősűrítésre kerül, majd tárolóba. A tároló mintegy harminc napos 
tárolást tud biztosítani, és kéthetenként szippantókocsival szállítják el a felesleges iszapot. Az 
iszapot  a  nemesgulácsi  telepre  szállítják,  itt  kerül  víztelenítésre.  Erre  vonatkozóan 
rendelkezésre állnak befogadási nyilatkozatok. 

Simonné Vitányi Mónika
Mi történik meghibásodás esetén? 

Gál Zoltán 
Itt  rátérhetnének  Somogyi  Győző  által  írt  kérdésekre.  A rendszert  úgy képezték  ki,  hogy 
melegtartalék beépítésre kerül. Az átemelő szivattyú meghibásodása esetén azonnal a másik 
szivattyú  a  helyébe  lép,  illetve  még  az  iszapfázis  emelésére  szintén  ABS szivattyú  kerül 
megfizetésre. Ebből is kettő darab van, tehát ha bármi meghibásodás van, azonnal a tartalék 
szivattyú  üzembe lép.  Kérdés  volt,  hogy mi  történik  áramkimaradás  esetén.  Előírás,  hogy 
minden átemelőnél diesel aggregátornak kell lennie az emelő szivattyújával összhangban, így 
áramkimaradás esetén ez üzembe léphet. Javasolja, hogy sorban menjenek végig az összes 
kérdésen. Az első kérdés az, hogy merre megy a csatorna nyomvonala. A vízjogi létesítési 
engedély  helyszínrajzai  egyértelműen  tartalmazzák  mind  a  tervezett  gravitációs 
szennyvízcsatorna  hálózat  nyomvonalát,  mind a  szennyvíznyomó  vezetéket,  mind pedig a 
szennyvíztisztító telep helyét. Ezekbe a tervekbe a lakosság betekinthet, mindenki megnézheti 
a  nyomvonalat.  Ez  nincs  kőbevésve,  ezért  szeretné  hangsúlyozni,  hogy  amennyiben  az 
ingatlantulajdonos részéről olyan igény merül fel, hogy nem a betervezett helyen szeretné a 
bekötő vezetéket bevezettetni, lehetőség van arra, hogy a tervtől lehetőség szerint eltérjenek. 
A védőtávolságot a többi közműtől azonban be kell tartani. A vízvezeték és a csatorna között 
legalább egy métert kell biztosítani, a kábeleknél és a gáznál is. A második kérdés az, hogy 
hol lesz a tisztítómű és az átemelő szivattyú. Ezt a helyszínrajz egyértelműen tartalmazza. A 
29-es helyrajzi számú ingatlanon, 130 méterre a lakott ingatlantól. Az átemelő a műtárgy előtt 
kerül megépítésre. Következő kérdés: Ezek hogyan fognak kinézni, működésük milyen hang 
és zajhatással jár? Azt, hogy hogy fog kinézni, az előbb már elmondta. Még annyit, hogy a 
tisztító telep körül kerítésnek kell lenni, illetve bokrokat kell  ültetni.  Előírás az is, hogy a 
kerítésoszlopok ne acélból, hanem fából készüljenek, illetve a kerítésnek pedig zöldnek kell 
lennie. A szag- és hanghatás az átemelőknél nem mértékadó, inkább a légbefúvónál ad ki 
hangot.  Ennek a  kivédésére  az  épületben  helyezik  el  egy a  műtárgy mellett  megépítendő 
üzemi épületben – elfelejtette említeni, hogy egy üzemi épület is kialakításra kerül, ahol fehér, 
fekete öltöző lesz, illetve a légfúvó is itt lesz elhelyezve hangszigetelt lemezszekrénybe. Az 
üdülőterületekre a megadott zajterhelés 45 decibel. A légbefúvó hangja ez alatt van. 

Somogyi Győző
Vissza lesz nyomva a tisztított szennyvíz megint a főutcára?

Gál Zoltán
Igen.  Az  elvi  vízjogi  engedélyezési  tervben  szerepelt,  és  optimálisabb  lett  volna,  ha  a 
kavicsbánya felé vihetik a nyomvonalat, de ettől a kavicsbánya mereven elzárkózott, és olyan 
feltételeket támasztott, amit az önkormányzat nem teljesíthetett.

Simonné Vitányi Mónika
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A lényeg az, hogy a csatornát csak akkor engednék át az úton, ha az önkormányzat hozzájárul  
a  bányabővítéshez.  Ebbe  azonban  nem  mentek  bele,  és  ezért  lesz  sajnos  visszanyomva. 
Mérlegelni kellett,  hogy engednek bányát  nyitni, vagy kifizetik azt a plusz pénzt, amibe a 
hosszabb nyomvonal kerül. 

Gál Zoltán
A 9. kérdés, hogy mi lesz azokkal, akiknek zárt emésztőjük van. Amennyiben a viziközmű 
társulat megalakul, és elkészül a csatorna, akkor kötelező a rákötés mindenkinek. A bekötő 
vezetéket egyébként majd úgy kell megépíteni, hogy nem a tárolón keresztül, hanem a tároló 
kikerülésével. A 11. kérdés, hogy a kert locsolására, állatok itatására használt víz után kell-e 
csatornadíjat fizetni? A helyzet az, hogy abban az esetben egy mellékvízmérőt kell beépíteni, 
és így a locsolásra használt víz után nem kell szennyvízdíjat fizetni. A 12. kérdés az, hogy ki 
fizeti az építés vagy működés során felmerülő váratlan többletköltséget, pl. vártnál sziklásabb 
talaj, határidő csúszásból eredő kötbér és kamat, épületkárok, útkárok, dugulás, csőtörés stb. 
Külön kell választani az építésre, illetve működésre. Az építésnél körültekintően kell ellátni, 
és olyan ajánlati kiírást, illetve dokumentációt kell választani, ahol a leendő ajánlattevők, akik 
kivitelezésre  jelentkeznek,  hogy  be  legyen  határolva  a  mozgásterük  abban,  hogy  ne 
értelmezzék szabadon az ajánlati  árak kialakítását,  illetve jogi garanciákat kell fenntartani. 
Nem generálkivitelezői, hanem fővállalkozásban kell kiadni a munkát. Ez azt jelenti,  hogy 
eredménygaranciával  tartozik  a  fővállalkozó  egyrészt  a  megépített  szennyvízcsatornára, 
illetve  a  megépített  szennyvíztelepnél  a  tisztított  szennyvíz  határértékére.  Addig nem lesz 
átvéve,  amíg nem sikerül legalább három olyan objektív mérési  eredményt  produkálni Az 
ajánlattevők felelőssége az, hogy a váratlan lehetőségeket is beleszámítsák. Az üzemeléssel 
járó  költségek  a  leendő  üzemeltetőt  terhelik.  Az  üzemeltetőket  lehet  versenyeztetni.  A 
megvalósíthatósági tanulmány tartalmazza a részletes üzemköltség számítást. 

Fábián Gusztáv
A  tanulmányban  660  Ft-os  díj  van  megállapítva,  de  az  egy  extra  vízfogyasztással  van 
kiszámolva, ezt mindig is vitatta. Van egy tényleges vízfogyasztása a falunak,  ez kb. 4400 
m3. Ha ezt megszorozzák 650 Ft-tal,  akkor sem jön ki az egész rendszernek a fenntartási  
költsége. Még mindig ez a problémája, erre szeretne megnyugtató választ kapni. Nem érti, 
hogy  jön  ki  a  fenntartási  költség.  A  tanulmányban  is  legalább  négymillió  forint  a 
fenntarthatósági  költség,  az  üzemköltség.  Ha 4450 m3 fogyasztottak  tavaly,  akkor  ez  kb. 
hárommillió forint bevétel, ha a terv szerinti 650 Ft-os díjjal számolnak. Ha 1000 Ft-os díjjal 
számolnak, akkor persze kijöhet a négymillió forint. 

Gál Zoltán
Ezzel az a probléma, hogy erre a kérdésre, nem neki, mint tervezőnek kell válaszolnia, ez nem 
a tervező dolga. 

Fábián Gusztáv
A kérdésére tehát, a tervező úr tudna válaszolni, de akkor másnak a munkáját végezné el. 

Gál Zoltán
A  lényeg  az,  hogy  a  hatástanulmányból  ki  kell  másolni  ezeket  az  adatokat  tartalmazó 
oldalakat és elküldeni különböző üzemeltetőknek azzal, hogy a következő tíz évben vállalják-
e az üzemeltetést, és milyen üzemköltséggel. 

Fábián Gusztáv
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A pályázat második fordulójára július 22-ig kell beadni az anyagokat. Nekik úgy kell dönteni 
néhány dologról, hogy nem tudják, hogy ténylegesen működtetni fogja-e ezt valaki, illetve, 
hogy az önkormányzat fizeti-e a mínuszt, ha úgy alakul, hogy veszteségesen működik a telep.  
Nem  szeretnének  úgy  döntetni,  hogy  olyan  művet  építsenek  a  falunak,  ami  anyagilag 
veszteséges. Fél attól, hogy nincs elég szennyvíz, nincs elég bevétel, és a mű nem üzemel. 22-
ig dönteni kell az önkormányzatnak néhány dologban, ezért is kellene néhány ajánlattevő, aki 
biztosítja az önkormányzatot és a falu lakosságát, hogy kb. ennyi szennyvízdíj mellett vállalja 
a működtetést akár öt évre. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ha  megnyerik  a  pénzt  melyik  rész  esik  a  szennyvíztisztítóra  és  mekkora  rész  esik  a 
csatornázásra? 

Gál Zoltán
Ezt még tovább is lehet bontani, mivel az a helyzet, hogy ebben a pénz nem csak az építési 
költséget  tartalmazza,  hanem a  projektmenedzsment,  a  műszaki  ellenőr,  a  tervezés,  a  PR 
költsége is. Ezek lejönnek. A tisztítótelep költsége 29 millió forint. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az egész falu csatornázásának költsége mennyi ebből az összegből? 

Gál Zoltán
Kb. 80 millió forint. 

Mátraházi Zsuzsanna
 Az  előző  testületi  ülésen  idézetek  is  elhangzottak  azokból  a  levelekből,  amelyeket  a 
környezetvédelmi, és vízügyi minisztérium küldött Salföld önkormányzatának. Ezek április 9-
én és 29-én kelt levelek, amelyeket az elmúlt két hétben otthon tanulmányozott.  Úgy érzi, 
hogy bizonytalan maga a hivatal  is.  „Az elvi vízjogi engedély,  és az abban meghatározott 
vízilétesítmény vízjogi létesítési tervének jogerőre emelkedéséig, de legfeljebb az elvi vízjogi 
engedély  jogerőre  emelkedésétől  számított  egy  évig  érvényes,  ha  a  kiadásának  alapjául 
szolgáló körülmények és feltételek változatlanok.” Ez éppen az a buktatót, ami miatt annak 
idején  jelezte,  hogy  az  egészet  újra  kellene  indítani,  hiszen  ez  a  vízjogi  engedély  2007. 
december 5-én emelkedett  jogerőre, és 2007. december 12-én változott  a Balaton törvény, 
amely számukra is más feltételeket írt elő. A levélben benne vannak azok a kitételek is, hogy 
akkor tartják helyesnek, ha a gazdasági és műszaki szempontok mérlegelésével gondoskodnak 
ennek  megvalósításáról.  Visszatérne  a  vízfogyasztásos  dologra,  amiről  már  volt  szó, 
tudniillik,  ez a pályázat,  amit beadtak,  2002-es vízfogyasztással  számol,  ami 2,5-szerese a 
2008-as vízfogyasztásnak. A DRV-től megkérdezte a 2008-as vízfogyasztást, ez 4462 m3 volt 
tavaly, amiből 3295 volt a lakosságé, és 967 m3 volt a közületeké. Ha ezekből leszámolják, 
amit locsolásra használnak, akkor már számára is nagy kérdések merülnek fel. Szerinte, ha a 
hatóság egy ilyen pályázatot talált volna, már számára is nagy kérdőjelek merültek volna fel. 
Ez  a  vízfogyasztás  nem olyan,  ami  teljes  mértékben  elmegy  szennyvízként.  Ez  az  egyik 
gondja a dologgal, ami nem igazán felel meg a tényeknek. A másik gondja, ami ugyancsak 
elhangzott, hogy átlagos vízhozammal számolnak a Burnót-patak esetében. A Burnót patak 
vízhozama nyáron nulla. Átlagos vízhozammal számolni nem lehet, tudniillik pont nyáron, 
amikor a nagyobb mennyiségű szennyvíz folyik bele, akkor belefolyik az üres mederbe, majd 
pedig a Balatonba. Megint csak azt hiszi, hogy ezt a hatóságnak kellene meggondolnia, és 
tényleges adatok esetében meggondolnia, hogy így nem szennyezik-e még inkább a Balatont, 
mint  ahogy  eddig  tették.  Azt  gondolja,  hogy ha  mindezeket  az  érveket  meggondolná,  és 
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tényleges  adatokkal  alátámasztva  látná a  hatóság,  az is  lehetséges,  hogy a hatályban lévő 
rendeletektől és törvényektől el tudna tekinteni azzal kapcsolatban, hogy az agglomerációba 
nem tartoznak  bele.  Meg  kellene  próbálni  a  minisztériumhoz  egy  ilyen  levéllel  fordulni, 
amiben indokainkat és kicsiségüket el tudnák mondani. Ábrahámhegy község, akinek kiépített 
csatornarendszere van, és tőlük Nemesgulácsra megy a tisztított szennyvíz, befogadná az ő 
ici-pici  szennyvízmennyiségüket  is.  Kékkúttól  egy  másik  nyilatkozata  van,  amelyben 
térítésmentesen hajlandó biztosítani a rákötést. Ez a megoldás mind a környezet, mind a vizek 
védelmét előmozdítaná. 

Gál Zoltán
Ő részt vett a folyamatban, így tudja, hogy ez nem lehetséges. 

Mátraházi Zsuzsanna
Fel tudja ajánlani azt, hogy a minisztériumban megpróbálja ezt kijárni. 

Simonné Vitányi Mónika
Elküldtek  egy  csomó  levelet,  de  mindenhonnan  visszajött,  hogy  az  agglomerációhoz 
csatlakozni 2015 után lehet, de ez is csak elvi lehetőség. 

Mátraházi Zsuzsanna
A pályázatban  levő  adatok  nem a  tényeknek  megfelelőek,  nem voltak  kint,  ezért  csak  a 
pályázatban  lévő  nem  megfelelő  adatok  alapján  döntöttek.  A  vízjogi  engedély  jogerőre 
emelkedett, holott úgy tudja, hogy Ábrahámhegy a bírósághoz fordult. 

Simonné Vitányi Mónika
Erről nem tudnak. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tartja magát az ajánlatához. 

Simonné Vitányi Mónika
Az A változat  erről  szólt,  de  azért  dobták  vissza,  mert  2015-ig  nem lehet  csatlakozni  az 
agglomerációhoz.  Több  helyre  írtak  levelet,  mindenhonnan  azt  a  választ  kapták,  hogy  a 
csatlakozás  nem  lehetséges.  A  törvény  annyiban  változott,  hogy  belekerült  az  egyedi 
szennyvíztisztító,  de  a  tárcák  vezetői  elmondták,  hogy ez  azért  került  bele,  hogy azok  a 
települések,  akik  még  nem  kaptak  pénzt  csatornára,  addig  is  tudjanak  fejlődni,  amíg  a 
közcsatorna  ki  nem  épül.  A  közcsatornát  azonban  mindenkinek  meg  kell  csinálni,  ha 
megkapják a pénzt. Nem az egyedi a szennyvíztisztító a lényeg. 

Gál Zoltán
Az A változattól a hatóságok egyértelműen elzárkóztak. 

Simonné Vitányi Mónika 
A  Nemzeti  Park  kijelentette,  hogy  abban  az  esetben  is,  ha  2015  után  rácsatlakoznak  a 
tisztítóra,  a szennyvíztisztító  telepnek maradnia kell,  mert  előtisztítás  szükséges,  mivel  túl 
nagy  a  terület.  A  Nemzeti  Park  is  rácsatlakozik  a  csatornára,  hozzájárulnak  az 
üzemeltetéséhez, a rákötés arányában nekik is fizetniük kell. 

Gál Zoltán 
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A 21/2002-es kormányrendelet alapján arra a nyomóvezetékre, ami Kékkútról jön, nem lehet 
rácsatlakozni,  mivel  nyomóvezeték  nem  csatlakozhat  nyomóvezetékre.  E  szerint  2015-ig 
moratórium van,  tehát  addig semmiféle  rákötés  nem lehet.  A vízügyi  felügyelőség  az A 
változathoz nem járult hozzá. 

Fábián Gusztáv
Kékkút esetében hol volt a vízügyi hatóság, kérem szépen? 

Gál Zoltán
Nem kértek támogatást, ennyi. 

Mátraházi Zsuzsanna
A hatóság,  ami  a  nyomóvezetékre  való  rácsatlakozást  nem engedélyezte,  két  és  félszeres 
vízfogyasztással számolt annak idején. Itt van Kékkút, akinek mégis csak sikerült megoldania, 
saját önerőből. Azt is ki kellene számolni, hogy mennyi most a hozzájárulás telkenként, és 
nem véletlenül kérdezte az anyagot, mert az is lehetséges, hogy ha önerőből csinálnák meg, 
mindenki a hozzájárulását megadná, lehetséges, hogy nem lenne drága. 

Gál Zoltán
Ha önerőből csinálják, akkor ötször annyiba kerül.

Mátraházi Zsuzsanna
Hát vagy igen, vagy nem.

Fábián Gusztáv
A tervező úrtól olyan adatot hallott, hogy egy kilométer csatorna kb. 12 millió forint. Igaz, 
hogy ebben nincs benne az a bizonyos előtisztító, ami kötelező. 

Gál Zoltán 
A nyomóvezeték ára kilométerenként 12 millió forint, a csatorna 20 millió forintba kerülne, 
plusz a bekötővezetékek. 

Fábián Gusztáv
Valóban, így kb. 80 millió forint jön ki, és önerőből az egy kicsit sok lenne, de még mindig 
ésszerűbb megoldás lenne, mert mindenki tudja, hogy az A változat lenne a megfelelő. 

Kulcsár Zsuzsanna
Ki döntötte el, hogy indulnak a csatornapályázaton? 

Simonné Vitányi Mónika
A testület.

Kulcsár Zsuzsanna
Miért nem akkor volt ez kérdés? 

Mátraházi Zsuzsanna
Azért, mert közben megváltozott a törvény.

Kulcsár Zsuzsanna
Mikor változott?
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Mátraházi Zsuzsanna
2008. december 12-én.

Gömbös József
És mi változott?

Mátraházi Zsuzsanna
Az változott meg benne, hogy most már nem teszi megengedhetetlenné, hogy építkezzenek a 
Balaton-felvidéken, illetve ebben az övezetben, hanem most már lehet építkezni. 

Kulcsár Zsuzsanna
Mivel lehet építkezni?

Mátraházi Zsuzsanna
Téglával. 

Fábián Gusztáv
Ő is döntött az ügyben 2008. februárjában, de akkor csak korlátozottan voltak információk 
birtokában.  Azon már  túl  vannak,  hogy legyen-e  csatorna,  vagy ne.  Arról  van  szó,  hogy 
működőképes és fenntartható lesz-e a csatorna. Ez az egyetlen problémája, meg még néhány 
technikai kérdés. Most erről beszélnek, nem arról, hogy söpörjék le a csatornát. 

Mozsgai Anikó
Ha az  agglomeráció  olyan  súlyos  kérdés,  akkor  Salföld  miért  maradt  ki  annak idején  az 
agglomerációból, és ki volt az, aki erről döntött. Beszélnek egy dologról, amiről nem tudják, 
hogy  mikor  és  ki  döntött  róla,  ugyanis  Ábrahámhegy,  Balatonrendes,  Salföld  egy 
körjegyzőségben volt, ebből két települést bevettek az agglomerációba és egyet nem. Vajon 
miért?

Mátraházi Zsuzsanna
Erre nem tud válaszolni, mert akkor még nem volt a testületben, de úgy gondolja, hogy nem 
most  kellene firtatni,  hogy mi  volt,  és miért  nincsenek az agglomerációban,  hanem, hogy 
milyen lépéseket lehet tenni, akár hivatalos lépést is, hogy bekerüljenek.

Deákné Sabján Éva
Baló István idejében maradtak ki az agglomerációból,  tőle kérjék számon. A másik pedig, 
hogy valós adatokat kellene közölni, mert ne számoljanak 70 főre, amikor itt életvitelszerűen 
éves szinten, a gyerekekkel együtt 40, maximum 42 élnek, tehát majdnem a fele a 70-nek, 
amivel Önök a hozamot, a kihasználhatóságot,  és az összeget számolják. Nekik, akik éves 
szinten itt élnek, egyáltalán nem mindegy, hogy működik-e. 

Simonné Vitányi Mónika
A pályázat KSH adatok alapján készült, nekik az állandó lakosságszámmal kellett számolni, 
azért  szerepel  a  pályázatban  ennyi.  A  tervek  azonban  úgy  készültek,  hogy  a  rendszer 
kevesebbel is működik. Megadja a szót Gömbös Józsefnek. 

Gömbös József
Szeretné elmondani a jogszabályi feltételeket, és így talán a Somogyi Győző által írt levélre is 
megadja  a  válaszokat.  Hozott  két  alapszabály-tervezetet  is,  ami  a  viziközmű  társulatokra 
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vonatkozik. Somogyi úr által írt levél mellett volt egy alapszabály-tervezet, ami sajnos nem 
felel  meg a jogszabályi  feltételeknek,  így a cégbíróság nem fogadná el,  mint  a viziközmű 
társulások törvényességi felügyelője. A viziközmű társulások működésének szabályozását a 
vízgazdálkodási  törvény,  és  a  végrehajtására  kiadott  165/1995-ös  kormányrendelet 
tartalmazza.  A  vízgazdálkodási  törvény  9.  fejezete  szabályozza  a  viziközmű  és  a 
vizitársulatok működését. A viziközmű társulatok megalakításában az érdekeltségnek van a 
legnagyobb szerepe. Az a dolog lényege, hogy kinek mi az érdeke. Ebben az esetben az az 
érdekeltség, hogy a keletkező szennyvizet a jogszabályoknak megfelelő módon egy tisztítóba 
elvezessék.  A  viziközmű  társulatok  érdekeltségi  területe  az  a  terület,  amelyre  a 
megvalósítandó  közcélú  viziközmű  műszaki  hatása  kiterjed.  Az  a  terület,  amelyen  a 
közműszolgáltatás  igénybe  vehető.  Nagyon  fontos,  hogy mindazon  ingatlanok  összessége, 
amelyről a mostani, vagy majdan keletkező szennyvizet a csatornába ki lehet vezetni. Jelen 
esetben  ez  Salföld  belterülete  lenne,  hiszen  minden  ingatlanról  a  szennyvizet  ebbe  a 
csatornába  lehet  kivezetni.  Aki  ezen  a  területen  ingatlantulajdonnal,  vagy  tényleges 
ingatlanhasználattal  rendelkezik,  akár  természetes  személy,  akár  jogi  személy,  akár  jogi 
személyiséggel  nem  rendelkező  gazdasági  társaság,  vagy  egyéb  szervezet,  az  a  társulat 
tagjává válik, ha az összes ingatlantulajdonos az érdekeltségi egységek arányában számított 
legalább  2/3-os  többsége  a  viziközmű  társulat  megalakítása  mellett  dönt  az  alapszabály 
elfogadásával. Ez azt jelenti, hogy 101 ingatlan van, ez a 101 ingatlan az érdekeltségi terület. 
Akik  ezen  a  területen  ingatlantulajdonnal  rendelkeznek  azok  az  érdekeltjei  annak,  hogy 
megvalósuljon. Ha megalakul a viziközműtársulat, akkor a jogszabály értelmében taggá válik 
minden  ingatlan  tulajdonos.  A  kétharmados  többség  ún.  kényszertagságot  hoz  létre,  az 
egyharmados  kisebbség  számára.  A  tagok  döntenek  abban,  hogy  mennyi  legyen  az 
érdekeltségi hozzájárulás, természetesen annak tudatában, hogy a viziközmű társulat alakuló 
közgyűlése  a  tervek  alapján  és  a  költségbecslések  alapján  mondja  ki  az  érdekeltségi 
hozzájárulás mértékét, hiszen van egy pályázati költség, van ahhoz elnyert támogatás, továbbá 
az  önrészt  kell  biztosítani.  Az  önrészt  adja  az  érdekeltségi  hozzájárulás,  amelynek 
megfizetésére  többféle  lehetőség  van.  A viziközmű társulatok  az  egyetlen  jogi  személyek 
Magyarországon, amelyek jelzálogjog nélküli, 70%-os állami kamattámogatással rendelkező 
hitelt  vehetnek igénybe öt évig. A viziközmű társulat  abban érdekelt,  hogy az ingatlanban 
keletkező  szennyvizet  kivezethessék.  A  társulat  alapszabályában  az  érdekeltségi  terület 
minden olyan ingatlan, amely beköthető a csatorna, és kivezethető a szennyvíz, akár van rajta 
építmény, akár nem, akár van rajta vízfogyasztás, akár nincs. Ugyanis ebben a szituációban 
azt a lehetőséget biztosítja ez a beruházás, hogy majdan, a szennyvizet a szennyvízcsatornába 
lehessen  vezetni.  Azt  majd  az  alapszabályban  kell  meghatározni,  hogy  mi  legyen  az 
érdekeltségi egység fogalma. Az önálló helyrajzi számú ingatlant javasolják egy érdekeltségi 
egységnek.  Ez  az  egyetlen  olyan  mérték,  amire  azt  lehet  mondani,  hogy  a  beruházás 
igénybevétele  esetén  azonos  módon  vannak  megítélve  a  tulajdonosok.  Az  alakuló 
közgyűlésen dönteni kell a tisztségviselőkről. Somogyi Győző levélében pártoló tagokról van 
szó. Itt erről nem lehet szó, jogszabály rendezi a tagsági viszonyt.  A tisztségviselőket maguk 
közül nyílt szavazással kell választani. Minden tagnak kötelező az érdekeltségi hozzájárulást 
fizetni. Jól tudja, hogy vannak olyan dolgok, amit nem értenek az emberek, illetve vannak 
olyan dolgok, amiket  ők tudnak jobban. Azt  azonban el  kell  hinniük,  hogy vannak olyan 
dolgok,  ami  ellen  jelen  pillanatban  nem  lehet  tenni.  A  pályázatot  benyújtották,  van  egy 
támogatás,  amit  a  pályázati  dokumentációban  foglalt  műszaki  tartalomra  vehető  igénybe. 
Amennyiben egy centire  is  eltérnek ettől,  a  több millió  forintot  vissza kell  fizetni.  Olyan 
töménytelen  mennyiségű  jogszabály  van  e  körül,  egy-egy  dolog  kiragadása  nagy 
csúsztatásokra ad okot, ezért az a kérése, hogy mindenki higgye el azt, hogy a 200.000 Ft-os 
önrész ma Magyarországon a legolcsóbb egy ilyen beruházás megépítéséhez. Az üzemeltetőt 
közbeszereztetni  kell,  és  az  üzemeltető  fogja  megmondani,  hogy  mennyi  lesz  a 
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csatornahasználati díj. Az a javaslat, hogy egységenként 200.000 Ft legyen az érdekeltségi 
hozzájárulás.  Ennek  megfizetésének  többféle  módja  van.  Egyrészt  be  lehet  fizetni  egy 
összegben készpénzben, másrészt részletekben, legkésőbb a hitel folyósításának időpontjától. 
A részletek tartalmazzák a társulat működési költségét és a kamatokat. Nagyon fontos, hogy 
az érdekeltségi  hozzájárulás  megállapításának  kizárólagos  joga  a  tagoké,  a  közgyűlésé.  A 
tagokra  nézve  a  beruházás  miatt  nem  lehet  többletköltség.  Többletköltség  a  hitelek 
kamatváltozása miatt lehet, de mivel 70%-os kamattámogatás van benne, ezért jóval kisebb az 
ingadozás ebben a szférában. A kamat miatt tehát a részletfizetőknek összesen 230.000 Ft-ot 
kellene  fizetniük.  Az  érdekeltségi  hozzájárulás  a  beruházás  befejeztével,  vagy,  ha  olyan 
kivitelezői árajánlat van, ami nagyságrendileg csökkentené a hozzájárulást, akkor a közgyűlés 
dönthet úgy, hogy csökkenti a hozzájárulást, vagy azt mondja, hogy a beruházás befejeztével 
elszámol a társulat tagjaival. Végül lehetőség van egy lakás-előtakarékosság kötésére, aminek 
48 hónap a legrövidebb, 96 hónap a leghosszabb határideje. 

Simonné Vitányi Mónika
A tulajdonosnak saját magának kell a telken belül rákötnie a csatornára. Ennek a költségére a 
társulat létrehozhat valamilyen alapot? 

Gömbös József
Nem,  mert  a  viziközmű  társulat  kizárólag  állami  vagy  önkormányzati  tulajdonú  részhez 
kérhet és fizettethet érdekeltségi hozzájárulást. 

Mátraházi Zsuzsanna
Említette, hogy vannak olyan települések, ahol a minisztérium megszabta hatósági árat kell 
fizetni. Ez hogyan jött létre? 

Gömbös József
Az  állami  tulajdonú  üzemeltetők  területén  a  viziközművek  üzemeltetésével  kapcsolatos 
használati  díjat,  a köbméterenkénti  árat  minden évben az illetékes miniszter állapítja meg. 
Nem az érdekeltségi hozzájárulás, hanem a szolgáltatás díja ez. 

Fábián Gusztáv
A kényszertagság létéből  arra következtet,  hogy nem lehet  retorziókkal  fenyegetni  azokat, 
akik később lépnek be, mert, ha létrejön a társulat a kétharmad miatt, akkor mindenkinek be 
kell lépni. 

Gömbös József
A viziközmű társulat megalakulását megelőzően ahhoz, hogy össze lehessen hívni az alakuló 
közgyűlést, az összes érdekeltségi egység ötvenegy százaléka szükséges. Az alakuló ülésen 
kell az összes egység kétharmadának dönteni arról, hogy megalakul-e. 

Fábián Gusztáv
Mivel kényszertagság van, nem nagyon lehet válogatni, aki később akar fizetni, vagy nem írja 
alá  a  szándéknyilatkozatot,  mert  neki  megfelel  a  jelenlegi  rendszere,  a  zárt  rendszerű 
szennyvízgyűjtője van, és számlával igazolja, hogy elhordja a szennyvizet, de meggondolja 
magát  három  év  múlva,  akkor  a  feltételek  ugyanazok,  mint  az  alakuló  közgyűlésen 
megállapítottak, vagy pedig az érdekeltségi hozzájárulás mondjuk kamatosan több? A tisztelt 
polgármester  asszony ugyanis  írt  egy levelet  a  lakossághoz,  amelyben  figyelmeztet,  hogy 
többletköltséggel jár, ha valaki nem írja alá a szándéknyilatkozatot,  és nem lép be, amit ő 
jogellenesnek tart. 
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Gömbös József
Szeretné, ha egyszer végre tényleg elhinnék azt, hogy amit mond, az mind a jogszabályoknak 
megfelelő. Ha valamit nem ismer, akkor nem mondhatja arra, hogy nincs olyan. Kéri, hogy 
fogadják el azt. Ha nem tudják, hogy mi az a viziközmű társulat, akkor ne mondjanak olyant, 
hogy olyan nincs. A levélben az szerepel, hogy a csatornatársulathoz később csatlakozóknak a 
csatorna társulat által meghatározott emelt összegű hozzájárulást kell fizetni. Ha a viziközmű 
társulat  érdekeltségi  területét  másképpen  határozza  meg  az  alakuló  közgyűlésen,  mert 
mondjuk  valaki  azt  mondja,  hogy nem akar  rácsatlakozni  a  csatornára,  mert  neki  a  zárt 
szennyvíztároló nagyon is megfelel,  és bizonyítani  tudja, hogy a szennyvizet rendszeresen 
elhordja,  akkor  a  közgyűlés  azt  mondhatja,  hogy  nem  vitatkozik  vele,  mert  ennek  az 
embernek valóban nem érdeke, hogy a csatorna megépüljön. Abban az esetben azonban, hogy 
ha később ez az ember rá akar csatlakozni a hálózatra,  csak a tulajdonos engedélyével,  és 
annak feltételeivel teheti ezt meg, ugyanis addig a csatornahálózat költségeit másoknak kellett 
állnia. Ha 99 ember fizette ki a 100 ember költségeit, akkor az a 99 ember fogja meghatározni 
azt, hogy a századik mennyit fizet. A századik embernek akkor már azt a költséget is meg kell 
fizetnie tehát, amit a többiek már álltak. 

Korényi Dalma
Jól értette,  hogy abban a pillanatban,  amikor  megalakul  a társulat,  mindenki  kényszer  tag 
lesz? De ez arra nem vonatkozik, aki nem akar csatlakozni? 

Gömbös József
Az érdekeltségi területen lesz kényszertagság. A viziközmű társulat az érdekeltségi területét 
tetszés  szerint  módosíthatja.   Olyan  pedig  nincs,  hogy  valaki  nem  akar.  Az  lehetséges, 
valakinek az érdeke nem bizonyítható be a csatorna építésében. Ebben az esetben a társulat 
nem vonja be az érdekeltségi területébe.

Korényi Dalma
Ebben az esetben nem is kell a hozzájárulást fizetnie.

Gömbös József
Nem, csak akkor, ha a későbbiekben úgy dönt, hogy mégis csatlakozik. 

Fábián Gusztáv
Ha a  csatorna  társulás  tagjai  a  saját  pénzükkel  szállnak  be  a  csatornába,  akkor  teljesen 
megérti,  hogy  később  „eladnak”  egy  csatorna  csonkot  egy  következő  belépőnek.  Ezt  a 
csatornát  a  magyar  állam  és  az  Európai  Unió  kényszeríti  a  falura,  hogy  a 
szennyvízkezelésüket megoldják, ők adják a pénzt, a társulat tagjai csak hozzájárulnak ehhez. 
A csatorna társaság hogyan dönti el, hogy többet kér a későbbi belépőtől, de lehet olyan is, 
hogy eladja az ingatlant, és következő tulajdonos csatornát akar azonnal. Nem a tagok építik 
meg a csatornát, hiszen a 85%-át az unió és a magyar állam állja. Ha saját zsebből építenék, 
akkor elismerné, hogy a később rákötők fizessenek annyit, amennyit a csatornatársaság mond. 
A lényeg az, hogy a csatornatársaság az Európai Unió és a magyar állam pénzét használja 
85%-ban, tehát ne kérjen azoktól, akik később lépnek be többletet.

Gömbös József
A gyakorlat  azt mutatja, hogy az emberek arra várnak, hogy 10 ember megcsinálja, aztán 
majd 30 ember ingyen ráköt. Erre mondhatja 10 ember, hogy akkor, ha megfizetik. 
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Mátraházi Zsuzsanna
Mennyiben változott meg az érdekeltségi terület, hiszen amikor a pályázatot beadták abban 
109 ingatlan szerepelt, most pedig 101 emberről van szó. 

Simonné Vitányi Mónika
Még ettől  is  kevesebb  lesz,  mivel  kiderült,  hogy  van  olyan  ingatlan,  ami  több  helyrajzi 
számból áll, és ott elég csak egy bekötés. 

Mátraházi Zsuzsanna
Tudja, hogy nagyon sokan csak hitelből tudnák megoldani, hogyha ez valóban kényszerítő 
körülmény, de úgy hallja mostanában mindenhol, hogy a közgazdászok inkább óva intenek 
attól,  hogy bárki a hitelekbe bele merjen vágni a válság miatt.  Jókor akarják-e folytatni a 
pályázatot, hiszen ahogy alpolgármester úr is mondta, a 2010. január 1. után az európai uniós 
előírások lesznek Magyarországon is érvényben, amelynek értelmében lakossági hozzájárulást 
semmiféle közműhöz nem lehet kérni. 

Dr. Verbovszki Valéria
A hitellel  kapcsolatban  Gömbös  úr  feketén-fehéren  elmondta,  hogy  a  társulati  hitel,  egy 
államilag nagyon támogatott hitel, ezért nem lehet fenyegetőzni a gazdasági válsággal ebben 
az esetben. Ismeri a képviselő asszony a Gömbös úr által ismertetett hitel kondícióit? 

Mátraházi Zsuzsanna
Véleménye szerint ez kiszámíthatatlan. 

Dr. Verbovszki Valéria
A Gömbös úr elmondta a kondíciókat, nem lehet úgy beszélni, hogy lehet, hogy ez lesz, lehet, 
hogy az lesz. 

Gömbös József
A lakástakarékosságról  szóló törvény pontosan meghatározza,  hogy mi  ennek a számítási 
metodikája a jegybanki alapkamatokhoz viszonyítva, ezért ma Magyarországon 5,09% volt ez 
a kamat tegnap előtt. 

Gál Zoltán 
A későbbi rácsatlakozásnak van egy műszaki feltétele is, nevezetesen az, hogy állami utat 
felbontani 5 évig nem lehet. 

Fábián Gusztáv
A  Balaton  törvény  szerint,  ha  a  beruházás  elkészül,  minden  ingatlanra  oda  kell  rakni  a 
csonkot, függetlenül attól, hogy belép-e a társulásba vagy sem. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen,  ha  meg  tud  alakulni  a  csatornatársulat,  de  ha  amiatt  a  pár  ember  miatt  nem  tud 
megalakulni, akkor nem indulhat el a beruházás, és akkor pár ember miatt le kell mondaniuk 
egy  119 millió forintos állami támogatásról. 

Petrovics László
Gál úr említette az elején, hogy akinek van szennyvízaknája, ha bevezetik a csatornát, akkor 
azt  meg kell  szüntetni.  Ő a szennyvízaknáját  esővíz tárolására  kívánta  használni,  ezt  sem 
lehetséges?
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Gál Zoltán
De igen, a későbbiekben csak szennyvizet nem lehet tárolni benne. 

Kúti Mária
Az egyik kérdése, hogy milyen utat kell kiépíteni a szennyvíztisztítóhoz.

Gál Zoltán
Olyan  utat  kell  építeni,  amin  akár  egy  szennyvízszippantó  kocsi  is  be  tud  menni.  Nem 
szükséges aszfaltozni, elégséges a murvás út. 

Kúti Mária
Az út a kőtengeren keresztül fog vezetni?

Simonné Vitányi Mónika
Nem, önkormányzati területen vezetne. 

Kúti Mária
És az út árát a pályázati összeg tartalmazza?

Gál Zoltán
Igen. 

Kúti Mária
Azt mondta, hogy a szennyvíztisztító telepnél lesz egy iroda, és egy fekete-fehér öltöző is, 
valamint a szennyvíztisztító technikája is itt kap helyet. Ki fogja ezt ellenőrizni? 

Gál Zoltán
Állandó felügyeletet sem a szennyvízcsatorna-hálózat, sem a tisztító telep nem igényel. 

Kúti Mária
Azt állítja, hogy ez az épület, a szennyvíztisztító, a kerítés, a növényesítés és az út 30 millió 
forintba kerül?

Gál Zoltán
Igen. 

Somogyi Márk
Azért jött ide, hogy konkrétabb dolgokat megtudjon, mint amit eddig tudott. Ami őt érdekelné 
ahhoz, hogy dönteni tudjon, hogy belépjen-e vagy sem, az, hogy például ő két telekre lakik 
attól a telektől, ahol lesz elvileg a szennyvíztisztító. Nyilván ahogy távolodnak, egyre kevésbé 
érdekli a lakókat az, hogy milyen hangja lesz. Őt viszont ez nagyon érdekli. Azt hallotta, hogy 
40 decibel lesz, de ez neki homályos, nem tudja, hogy mi az a 40 decibel. Ugyanez a helyzet a 
szaggal is. 

Raffay Béla
Az ő beszédhangja 40 decibel. 

Somogyi Márk
Igen? 
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Raffay Béla
Ezt pontosan tudom, mivel a fiam hangmérnök. 

Somogyi Márk
Ez jó pont, de neki ez nem bizonyíték. Ha minden nap és egész nap szólna negyven decibellel 
az nagyon zavarná. 

Raffay Béla
Ha ő bent egy épületben beszél negyvenöt decibellel, abból ő semmit sem hall. Egy fűnyíró 
hangja kb. 95 decibel. 

Somogyi Márk
Ezt  szeretné  tapasztalni.  Nem egy olyan  nagy mutatvány,  egyszer  kellene  megmutatni  az 
egész  lakosságnak.  Szervezni  kellene  egy  bemutatót  azoknak,  akiket  ez  érdekel,  ahol 
megmutatnák, hogy tessék, ilyen hangja lesz. 

Gál Zoltán
Egy működő szennyvíztisztító telepre el kell menni, ahol ilyen légfúvók működnek.

Simonné Vitányi Mónika
Raposkán ilyen szennyvíztisztító működik. 

Korényi Dalma
Hány decibeles a raposkai?

Gál Zoltán
45  decibel  alatt  kell  lennie,  mivel  ez  az  előírás.  A  szaghatással  kapcsolatban  annyit  tud 
mondani, hogy ha egy szennyvíztisztító telep jól működik, akkor semmiféle szaghatás nincs. 

Simonné Vitányi Mónika
Felajánlja, hogy megbeszéli  Raposkával,  hogy a következő héten valamikor  a falubusszal, 
azok  akiket  ez  érdekel,  elmehetnek  az  ottani  szennyvíztisztítóhoz,  és  megtapasztalhatják, 
hogy milyen hang-, illetve zajhatással jár. 

Somogyi Márk
Neki itt a helyszíni körülmények között kell megvizsgálni, hogy megfelelő-e?

Simonné Vitányi Mónika
Azt nem gondolhatja komolyan, hogy felépítjük az üzemet a pályázat beadása előtt csak azért, 
hogy meggyőződhessen a zajhatásról.

Petrovics László
Ő mivel építész, tervfüggő, ezért szeretné, ha kitennék a terveket, hogy megnézhesse. 

Simonné Vitányi Mónika
A könyvtárban a tervek megtekinthetőek lesznek. 

Fábián Gusztáv
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A tervező úrtól kérdezi, hogy ha eljön 2015 és beléphetnek az agglomerációba, mi a technikai 
feltétele annak, hogy rákössenek az ábrahámhegyi vezetékre.

Gál Zoltán
A mű megépítése után még 10 évig – 2020. december 31-ig – minden uniós támogatásnál 
vannak ellenőrző hatóságok. Amennyiben a tíz éven belül rácsatlakoznak az ábrahámhegyi 
csatornára  és  utána  kapnak  egy  ilyen  uniós  ellenőrzést  előfordulhat  az,  hogy  az 
önkormányzattal visszafizettetik az uniós támogatást. 

Kovács József
Végighallgatta a véleményeket, neki nem is kérdése lenne, inkább közölni valója. Igaz, hogy 
említette,  hogy  mint  magánember  és  mint  salföldi  ingatlantulajdonos  vesz  részt  a 
falugyűlésen, de azt is többen tudják róla, hogy az ábrahámhegyi önkormányzat tagja, és ezt a 
fórumot szeretné megragadni  arra,  hogy elmondja,  és nyomatékosítsa,  hogy Ábrahámhegy 
miért  fellebbez  és  miért  támadja  a  csatornázásnak  ezt  a  fajta  megvalósítását.  Tervező  úr 
tájékoztatójából  elhangzott  az  is,  hogy  a  kibocsátott,  tisztított  szennyvíz  több  ezerszeres 
higítással kerül a Balatonba a Burnót-patak révén. Ezt valaki leírta, papírokból kibogarászta, 
az adatok valószínűleg be is bizonyítják,  de azok, akik itt  élnek,  nagyon jól tudják,  hogy 
különösen a nyári  hónapokban, aszályos  években nem igazak az adatok. Nagyon könnyen 
előfordul  az,  hogy nyáron  a  patak  teljesen  kiszárad,  és  a  kibocsátott,  tisztított  szennyvíz 
magában  fog  a  patakmederben  csordogálni.  Félnek  attól,  hogy  különböző  szaghatások 
lesznek, félnek attól, hogy a nyaraló vendégeik itthagyják őket, félnek attól, hogy ha leér a 
Balatonig a vízminőséget erősen befolyásolja, mivel a gyerekfürdő mellett pár méterre folyik 
be a víz, és úgy gondolják, hogy ezeket a tervezés és az engedélyeztetés során senki nem vette 
figyelembe. 

Gál Zoltán
A tisztított szennyvíznek nincs szaghatása.

Kovács József
Nem vitatja, hogy ez így van, de ő se vitassa a kétségeiket. 

Gál Zoltán
Ezek tények.

Kovács József
Annyi  a  mondandója,  hogy kéri  a  lakosságot,  illetve  az  önkormányzatot,  hogy ezekkel  a 
fellebbezésekkel beleértve a bírósági úton való megtámadást is tiltakozik az ábrahámhegyi 
testület.  Nem a salföldi  csatornázás,  nem a képviselő-testülettel  való személyes  konfliktus 
miatt  tiltakozik,  vagy  nem  a  salföldi  lakosság  ellen  tiltakozik,  hanem  a  saját  érdekeik 
védelmében. 

Simonné Vitányi Mónika
A másik  öt  település  ellen,  akik  szintén  a  Burnót-patakba  engedi  majd  a  szennyvízét,  is 
tiltakoznak? 

Kovács József
Természetesen, de annak az egésznek túl későn jutott a tudomásukra. 

Raffay Béla
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Annak idején, amikor az ábrahámhegyiek beleengedték a patakba a tisztítatlan szennyvizet, 
tették oda a gyerekmedencét a patak torkolatához.  Az egy elmebeteg gondolat volt.  Azóta 
nem lehetett volna áthelyezni máshová? 

Kovács József
A gyerekmedence mindig is ott volt.

Raffay Béla
Mindig is szar úszkált a gyerekek között. 

Somogyi Márk
Van egy olyan rendelkezés, hogy nyomóvezetéket nem lehet nyomóvezetékre csatlakoztatni. 
Nincs mégis  valamilyen műszaki  megoldás,  ami  lehetővé teszi,  hogy egy nyomott  és egy 
másik nyomott találkozzon? 

Gál Zoltán
Két megoldás lett volna. Az egyik, hogy gravitációs csatornahálózatra kötnek rá, ez lett volna 
Ábrahámhegy,  de  ez  nem  lehetséges  a  moratórium  miatt,  azaz  az  agglomeráció  nem 
bővíthető. Az agglomeráció bővítését csak 2015 után lehet kezdeményezni. A másik az, hogy 
Salföldön  építenek  gravitációs  csatornát,  ami  megint  járhatatlan  út.  Továbbá  van  egy 
probléma  még,  nevezetesen  az,  hogy  egy  2006-os  rendelet  alapján  a  szennyvíz  nem 
tartózkodhat 6 óránál tovább a vezetékben. 

Somogyi Márk
Ha Salföldről nyomással küldenék a szennyvizet Ábrahámhegyre, és megoldható lenne, hogy 
találkozzon a kettő, akkor is több, mint hat órát tartana az, hogy a szennyvíz eljusson a gulácsi 
tisztítóba? 

Gál Zoltán
Így van. 

Somogyi Márk 
Nem lehetne valahogy annak a kormányrendeletnek a módosítását kérni, ami előírja, hogy 
2015-ig az agglomeráció nem bővíthető? 

Gál Zoltán 
Meg lehet próbálni, de Brüsszelig el kell menni, mivel Brüsszelben hagyták jóvá a többek 
között Magyarország kormányával megkötött szennyvízelvezetési programot, és ott rögzítésre 
került ez az időpont, és mindenfajta pályázat esetén – KEOP vagy ROP – ez kiírási feltétel. 

Mátraházi Zsuzsanna
Azt  mondta,  hogy  a  téli  hónapokkal  nem  lesz  gond,  mert  30  órát  lehet  késleltetni  a 
szennyvizet. Akkor az nem baj, hogy harminc óra és nem hat óra? 

Gál Zoltán
Az üzemzavar kapcsán mondta el, hogy a dízel-motoros aggregátorral még 30 órán keresztül 
lehet üzemeltetni a szennyvíztisztítót. 

Rosonczy Ildikó 
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Az ábrahámhegyi csatlakozás kapcsán hangzott el, hogy ez már lefutott dolog. Ezek szerint, 
amikor Ábrahámhegy kiadta azt a hozzájárulást, teljesen törvénytelenül járt el? Ha mind a két 
oldalon meg van az akarat, akkor miért nem próbálják meg, hogy mégis csak bírálják felül az 
A változatot. A másik dolog, hogy a tervező úr eléggé zavarosan beszélt a zajhatásról. Azt 
gondolja,  hogy akiknek alul van a telkük, érzékenyen érinti.  Abban sem hisz,  hogy nincs 
szaghatás,  tehát  ezeknek  a  telkeknek  az  értéke  biztosan  csökkenni  fog.  Úgyhogy  ezt  a 
szennyvíztelepet a falu közepén nagyon problematikusnak érzi. 

Gál Zoltán
Valóban  amikor  az  egész  tervezési  folyamat  elkezdődött,  még  céltámogatásról  volt  szó. 
Céltámogatásnál  külön  megvalósíthatósági  tanulmány  készült  volna.  Két  változatot  kellett 
kidolgozni, amik közül az egyik volt az ábrahámhegyi rákötés. Ezt a tervet kidolgozták, és 
utána  a  területileg  illetékes  vízgazdálkodási  szakmai  bizottság  az  A változatot  támogatás 
szempontjából  nem  támogatta.  A  polgármester  asszonnyal  együtt  küzdöttek  azért,  hogy 
menjen  Ábrahámhegyre  a  keletkező  szennyvíz.  Egyértelmű,  hogy  a  területileg  illetékes 
szakmai  bizottság  illetékes  abban,  hogy  a  bemutatott  változatok  közül  tovább  tervezésre 
melyik változatot támogatják. Hangsúlyozni kívánja, hogy ahol állami vagy uniós támogatás 
van. Az A változatot, az ábrahámhegyi csatornára történő rákötést, nem támogatta a szakmai 
bizottság. Lehet menni ide-oda, azzal csak az idő telik, de teljesen reménytelen.

Somogyi Márk
De Kékkútnak sikerült.

Gál Zoltán
Kékkút nem vett igénybe állami támogatást. 

Somogyi Márk
Nem pénzhiányt hozott fel az úr ellenérvként, hanem azt, hogy hat óránál tovább tartózkodik 
a csatornában a szennyvíz. Ott még tovább tartózkodik a szennyvíz a csatornában. 

Gál Zoltán
Valóban, de ott ezt nem vizsgálták, mivel nem állami támogatásból létesült. 

Somogyi Márk
Technikai  akadályként  hozza  fel  ezt,  de  úgy tűnik,  hogy ez  nem igaz,   mivel  Kékkúton 
működik, ott engedélyezték. 

Gál Zoltán
Nem  arról  van  szó,  hogy  engedélyezték,  hanem  arról,  hogy  mivel  nem  kértek  állami 
támogatást, ezt nem vizsgálták. 

Simonné Vitányi Mónika
Megköszöni a megjelenést, és a falugyűlést 16,45-kor bezárja. 

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
     polgármester jegyző
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